
             

 
          Guovdageainnu suohkan  /  Kautokeino kommune 

MØTEPROTOKOLL 
Kommunestyret 

 
 

Møtested:                                             Møtedato:                             Tid:     
LES-bygget                                            29.08.24                            kl. 09:00 – 17:55 

 
Kommunestyre medlemmer valgperioden 2023 – 2027: 
 
Guovdageainnu Johtti- 
sápmelaččaid listu (JSL):  
Anders S. Buljo 
Ole-Anders Turi 
Berit Marie P. E. Eira  
Ellen Sara M. Pulk Skum  
Mai-Lis Eira Buljo  
 
Guovdageainnu Sámilistu (GSL):  
Elle Mári Dunfjell Oskal  
Nils Johan Heatta  
Ellen Kari Anti Sara  

 
Árja:  
Laila Susanne Vars  
Nils Ole N. Skum 
 
Høyre (H):  
Anders J. Bals  
 
Arbeiderpartiet (AP):  
Johan Vasara  
Marja Elise M. H. Eira  
Inger Marit Bong 
Nils Arne Hætta  

 
Guovdageainnu Dáloniid  
listu (GDL):  
Klemet Erland Hætta 
 
Senterpartiet (SP):  
Jon Evald Hætta  
 
Venstre (V):   
Isak Ole J. Hætta  
 
Fremskrittspartiet (FrP):  
Ellen Inga Kristine Hætta 

 
Forfall:  
Medlemmer:  
Berit Marie P. E. Eira (JSL)  
Ellen Sara M. Pulk Skum (JSL) 
Mai-Lis Eira Buljo (JSL)  
Anders J. Bals (H)  
Marja Elise M. H. Eira (AP)  
Nils Arne Hætta (AP)  

Vararepresentant:  
Inga Marja A. Lango (JSL) 
Ol Johan Gaup (JSL) 
Inga Gunhild Buljo Kemi (JSL) 
Anders A. Sara (H)  
Jørn Erik Grape Furuly (AP)  
Jan Even Hætta (AP)  

 
Andre som var til stede på møtet:  
Kommunedirektør: Karin Hætta  
Sekretær: Berit Solveig Bals 

Tolk: Liv Karin Klemetsen  
Tolk: Inger-Marie Oskal  
 

 
 
Behandlede saker: 29/24 – 42/24 + 43/24 og 44/24.  

 
UNDERSKRIFTER:  
Vi stadfester med underskriftene våre at møteboka er i samsvar med det som ble vedtatt på 
møtet.  
 
 
__________________        ____________________         ______________________ 
Anders S. Buljo (JSL)       Johan Vasara (AP)                   Klemet Erland Hætta (GDL) 
Ordfører      
 
 
Kopi av møteprotokollen sendes:   
Kommunestyret + 1. varamedlemmer og møtende varamedlemmer, kommunedirektøren, 
kommunalledere, kontrollutvalget, ungdomsrådet, eldrerådet, råd for personer med nedsatt 
funksjonsevne.  

 



             

Guovdageainnu suohkan / Kautokeino kommune 
MØTEPROTOKOLL 

 
Utvalg   Møtedato 
Kommunestyret 29.08.24 
 
Kommunestyret holdt møte 29.08.24. Innkalling var sendt til kommunestyret med kopi 
til 1. varamedlem og kunngjort på kommunens hjemmeside.  
 
 
Orienteringssaker:  
 
Kl. 09.00 – 09.20    Kommuneoverlege Anne Lajla Kalstad informerte om  

folkehelse i forbindelse med kunnskapsgrunnlaget  
(folkehelseprofil) 
 

Kl. 09.20 – 10.20     Kommuneoverlege Anne Lajla Kalstad informerte om prosjektet  
Oadjebas Guovdageainnus 

 
Kommunestyremedlemmer stilte spørsmål til kommuneoverlege  
som hun svarte på.  

 
Kl. 10:30 – 11:00  Marit Meløy Utsi deltok på teams og informerte om valgperiodens  

planstrategi. 
 
Kommunestyremedlemmer stilte spørsmål til Marit Meløy Utsi  
som hun svarte på.  

 
Kl. 11:15 – 11:30    Kirkelig Fellesråd ved leder Rávdná Turi Henriksen informerte 

om kirkens tjenester og utfordringer.  
 

Kommunestyremedlemmer stilte spørsmål til Rávdna Turi 
 Henriksen som hun svarte på.  

 
 
Innbyggernes spørretime kl. 11:30 – 12:00:  
 
Det er kommet 1 spørsmål fra foreldreutvalg ved Kautokeino skole (FAU).  
Guro Nordgaard og Johan Bjørgård fremmet spørsmålet.  
 
Spørsmål:  
Hvordan stiller politikere i kommunestyret og kommuneadministrasjonen seg til 
4-dagers skoleuke? Hvem av politikerne ønsker å endre til 5-dagers skoleuke, og 
hvordan ønsker dere å gjøre det? 
 
Svar fra ordfører:  
Verddevuohta áigumuš lea ahte galgá evalueret. Diŋgojupmi lea mannan 
hálddahussii. Sátnejođiheaddji oaivvilda ahte galgá 5 skuvlabeaivve vahkkus.  
 
  



             

Svar fra kommunedirektøren:  
Det er tidligere i år, fra politisk hold, bedt om en ny evaluering av 4 dagers uke. Det 
arbeidet starter opp nå og vil være ferdig før årsskiftet. Det vil bli gjort en grundigere 
evaluering, blant annet spørreundersøkelse til foresatte og lærere, dokumentering av 
eventuell forskning på området, dokumentering av utgifter til midtskyss, gjennomgang 
av lærerressurser og lokaler på skolen, gjennomgang av ressurser til SFO og 
plassbehovet i deres lokaler og lignende avklaringer. 

 
Navneopprop:  
 
Ordfører foretok navneopprop. 19 representanter til stede.   
 
Ellen Inga Kristine Hætta (FrP) orienterte at siden kommunestyremedlemmer ikke har 
fått PC, så må hun få tilsendt sakspapirer i papirversjon i god tid før møtet.  
 
Administrasjonen tar merknad fra Ellen Inga Kristine Hætta til følge og ordner 
sakspapirer til henne i papirversjon.  
 
Permisjoner:  
 
Ellen Inga Kristine Hætta (FrP) fikk innvilget permisjon etter sak 36/24, fra kl. 16:10. 
Hun var ikke med i behandling av sak 37/24 – 42/24 og 44/24.  
 
 
Godkjennelse av innkalling:  
 
Innkallingen ble enstemmig godkjent. Møtet er lovlig satt.  
 
 
Godkjenning av saksliste:   
 
Formannskapet vedtok å sende følgende sak til kommunestyret til behandling:   
- Høringsuttalelse til ny motorferdsellov 2024.   
 
 
Forslag tilleggssaker fra Kautokeino AP:  
 
1.  Uttalelse - FLAGGING MED PRIDEFLAGGET 

Ved å flagge med Pride-flagget signaliserer kommunen at den støtter 
menneskerettigheter, likestilling og inkludering for alle innbyggere, uansett 
seksuell orientering, kjønnsidentitet eller kjønnsuttrykk. Dette tiltaket vil bidra til å 
fremme åpenhet og mangfold i vårt lokalsamfunn, samt vise at vi er en 
inkluderende kommune. 
Pride-flagget er et internasjonalt symbol for LHBTQ+-personers rettigheter og 
kampen for likestilling, mangfold og inkludering. Det representerer et viktig 
verdigrunnlag i arbeidet for menneskerettigheter, og mange kommuner- både 
nasjonalt og internasjonalt- viser sin støtte til dette ved å flagge med Pride-
flagget på utvalgte dager. 

  



             

Forslag:  
Kommunestyret ber kommunedirektøren sørge for at det flagges med  
Pride-flagg i anledning Pride-markeringen 20. - 28. august 2025 samt at  
dette innarbeides som fast tradisjon i kommunens rutiner for flagging. 

 
2.  OADJEBAS GUOVDAGEAINNUS 

Bargiidbellodat ja Johttisámi listu bijaiga ovdan doaibmaplána "Oadjebas 
Guovdageainnus" 2018:is. Ulbmil plánain lei dagaldahttit rutiinnaid suohkana 
beaivválaš doibmii mot eastadit, fuomášit ja čuovvolit áššiid mat gusket seksuála 
veagalváldimiidda. Dákkár plána ii leat láhkageatnegas suohkaniidda, mii 
leimmet 2018:is okta dain vuosttaš suohkaniin olles Norggas geain báikkálaš 
plána dán áššis. Muhtin doaibmačuoggáid mii bijaimet johtui dakkaviđe go 
suohkanstivra lei dohkkehan plána, muhto dađi bahábu oaidnit ee. mannan 
vahkkoloahpa NRK-áššis, ahte plána ii leat olus čuovvoluvvon dan maŋŋel. Ee. ii 
leat koordináhtor virgáduvvon. Manin ii? Go diehtit ahte mii Bargiidbellodagas 
2019:s guđiimet suohkana mas erenoamáš buorre ruhtadillii.  
Evttohus:   
Bargibellodat gáibida ahte plána loktejuvvo meannudeapmái otná  
suohkanstivračoahkkima, ja ahte mii beassat ođđasit digaštallat ášši  
ja ovddidit doaibmabijuid. 

 
3.   5-DAGERS SKOLEUKE 

Det har vært et mål at vi skal gå tilbake til 5-dagers skoleuka, og dette er også et 
tiltak i plattformen for flertallskoalisjonen Verddevuohta fra 2023: 
* árvvoštallat 4-beaivvi skuvlla ortnega ja veardidit sisafievrredit 5-beaivvi skuvlla 
boahtte skuvlajagi rájes 
Forslag:  
Kommunestyret ber kommunedirektøren legge frem budsjett og  
økonomiplan i desember 2024, der 5-dagers skoleuke er innarbeidet for  
oppstart fra og med skoleåret 2025-26. 
 

4.  HANDLINGSPLAN FOR DIMENSJONERING AV TILBUD INNENFOR  
ELDREOMSORGEN 
Kommunestyret er orientert om den økende andelen eldre i befolkningen og 
behovet for å sikre at kommunens tjenester er tilstrekkelige for å møte fremtidens 
krav. I Kautokeino Arbeiderparti er vi opptatt av at våre eldre skal få en trygg og 
verdig alderdom, uten bekymringer for om man får den nødvendige helsehjelpen 
kommunen etter loven er forpliktet til å gi våre eldre. Det må være trygt å bli 
gammel, også i samiske kommuner. 
Vi i Kautokeino Arbeiderparti har lenge etterlyst en plan som gir grunnlag for å 
bygge ut dagens eldretilbud, med oversikt over hva det vil koste i fremtiden. 
Dette vil sikre at vi har en realistisk økonomiplan, og har bedre grunnlag for 
arbeidet med å få kommunen ut av ROBEK. 
Forslag:  
Kommunestyret ber om at det utarbeides en helhetlig plan for utvidelse av 
kommunens eldreomsorg. Denne planen skal inneholde oversikt over 
nødvendige tiltak, samt en kostnadsberegning for disse tiltakene i fremtiden.  
Planen skal gi et realistisk grunnlag for kommunens økonomiplan, med mål om å 
styrke arbeidet med å få kommunen ut av ROBEK. 



             

Kommunestyret ber kommunedirektøren om en oversikt over nødvendige tiltak 
innen eldreomsorgen.  Oversikten skal inkludere forslag til tiltak som må 
innarbeides i neste års budsjett. Oversikten legges frem på neste 
kommunestyremøte, slik at nødvendige beslutninger kan fattes i tide. 

 
 
Forslag fra Ole-Anders Turi (JSL):  
 
Tilleggssak:  Kautokeino kommune ber Landbruks- og matdepartementets utsette 

forslaget til endringer i reindriftsloven 
 
 
 
Votering:  
 
Ordfører vedtok at det voteres punktvis over tilleggssakene som ble fremmet:  
 
Forslag fra AP ved Johan Vasara:  
- Ordfører vedtok at punkt 1 tas ikke med i sakslisten.  
- Ordfører vedtok at punkt 2 tas ikke med i sakslisten.  
- Ordfører vedtok punkt 3 tas med i sakslisten.  
- Ordfører vedtok at punkt 4 tas ikke med i sakslisten.  
- Punkt 5 blir fremmet som spørsmål av Johan Vasara. 
 
Forslag fra Ole-Anders Turi (JSL):  
- Ordfører vedtok at saken tas med i sakslisten.  

 
 
Forslag fra Laila Susanne Vars (Árja):  
 
5-dagers skole saken behandles før budsjettreguleringssaken.  
 
Forslag fra Laila Susanne Vars (Árja) ble enstemmig vedtatt.  
Sakslisten ble enstemmig godkjent med følgende tilleggssaker:  
 
Sak 42/24  Høringsuttalelse til ny motorferdsellov 2024. 
Sak 43/24  5-dagers skoleuke.  
Sak 44/24  Kautokeino kommune ber Landbruks- og matdepartementet utsettes  
    forslaget til endringer i reindriftsloven.  
 
Sak 43/24 5-dagers skoleuke behandles før sak 32/24 Budsjettregulering.  
 
 
Protokolltilførsel til godkjenning av saksliste fra Arbeiderpartiet - Johan Vasara 
 
Kautokeino Arbeiderparti stiller spørsmål ved ordførerens behandling av vårt forslag 
om at Pride-flagg implementeres i kommunes flaggreglement. Ordfører avviser 
forslaget med begrunnelse i at ordfører bestemmer saksliste, og fratok 
kommunestyret muligheten fra å stemme over forslaget fra Arbeiderpartiet. 
 
I kommunens reglement for styrer, råd og utvalg vedtatt av kommunestyret 24.06.21, 
§ 10 tredje ledd, står det at kommunestyret likevel kan stemme over om forslag skal 
debatteres i kommunestyret. Denne muligheten fikk ikke kommunestyret i 
behandlingen av ovenfornevnte sak. 



             
 
Hva er ordførers og kommunedirektørs tolkning av denne regelen. Har, eller har ikke, 
kommunestyret anledning til å stemme over forslag til nye saker - slik som referert i 
reglementet ovenfor? 
 
 
 
Valg av protokollunderskrivere: 
 
Johan Vasara (AP) og Klemet Erland Hætta (GDL) ble sammen med ordfører valgt til 
å underskrive protokollen. 
 
 
Bevertning:  
 
Lunsj på Kautokeino Villmarksenter kl. 13:00.  
 
 
Spørsmåler:  
 
1. Johan Vasara (AP):  
 
Oppstart av arbeidet med KBA1:  
Planarbeid og utbygging av nærings- og boligfeltet KBA1 (på andre siden av Pitstop 
Cafe) har vært under planlegging i en årrekke, og det er etterspørsel etter nye bolig- 
og næringstomter. Flertallslistene i kommunestyret stemte i juni imot Arbeiderpartiets 
forslag om at kommunen skal gå i gang med utbygging av tomtene. I stedet besluttet 
flertallslistene å legge området ut for salg i det private markedet.  
Hvor langt har arbeidet kommet med å få i gang plan- og utbyggingsarbeidene?  
Har kommunen fått tilbydere som er villig til å etablere tomtene?  
 
Svar fra ordfører og kommunedirektøren:  
 
KBA1 vuvdojuvvo priváhta márkanii go suohkan ii livžžui ožžon nu stuora loana. Dal ii 
leat vel mannan annonsa olggos. Lean ožžon jearaldaga ovtta aktevrras.  
 

KBA1 selges på privatmarkedet fordi kommunen ikke ville fått så stort lån. Det er ikke lagt ut 
annonsen ennå. Jeg har fått spørsmål/forespørsel fra en aktør.  
 
Kommunen har hatt kontakt med Rambøll om saken. Det er mange ting som må 
avklares med Rambøll før saken legges ut for salg.  
 
 
2. Ellen Kari Anti Sara (GSL):  
 
Goas Máze skuvllas álgá vuojadeapmi? 
 
Svar fra ordfører og kommunedirektøren:  
 
Det er beklagelig at bassenget ikke er åpent. Det var en del som måtte byttes, men 
det viste seg at det var flere mangler. Blant annet er det noe med sandfilter som 
mangler spesialsand.. Det må tas en gjennomgang av sikkerheten i bassenget.  
Kommunen er i dialog med en fagmann.  
 
 



             

 
 
3. Laila Susanne Vars (Árja):  
 
Ájastealli mánáidgárdde váhnemat lea moaittan go sii eai leat váldon mielde go sirde 
mánáid Bálgá mánáidgárdái. Doallá go dat deaivása, ja leat go leamašan liige 
olggosgolut fárrema ektui. Leat go bargit heaitán dan geažil?  
 
Svar fra ordfører:  
 
Etter det jeg har hørt er saken klaget til statsforvalteren og forventer svar fra 
klagebehandlingen. Barnehagestruktur er egen sak som kommunestyret behandlet i 
junimøtet. Kommunestyret har vedtatt delegasjonsreglement for 
kommuneorganisasjonen og for det politiske nivået. Ansvarsforholdene er helt klare, 
etter mitt syn.  Saken Gilii barnehage er intern organisering som kommunedirektøren 
har ansvaret for etter delegasjonsreglementet. Hvis kommunedirektøren skal kunne 
styre og administrere administrasjonen er det helt nødvendig at direktøren har de 
verktøy som er nødvendige for å utføre det ansvaret. Vi politikere må påse at vi 
respekterer delegasjonsreglementet som kommunestyret har vedtatt og være bevisst 
ansvarsområdene som er gitt gjennom reglementet. Ordførerens ansvar er at vi 
følger det og unngår detaljstyring av administrasjonen.  
 
Svar fra kommunedirektøren:  
 
Gili mánáidgárdi ble opprettet med 3 avdelinger i 3 forskjellige bygninger, 
avdelingene fikk navnene; Márkan, Bálga og Ájastealli. Barnetallet minket og 
avdeling Márkan ble lagt ned, da bestod Gili mánáidgárdi av 2 avdelinger. 
  
Vi inntak av barn våren 2024 var det 32 barn som ønsket plass i den nye private 
barnehagen MOS mánáidgárdi. Dette førte til at flere avdelinger i de kommunale 
barnehagene fikk ledige barnehageplasser. Blant annet ble ikke de to avdelingene i 
Gili mánáidgárdi fulle. Det var ikke økonomisk forsvarlig å starte nytt barnehage år 
med to halvfulle avdelinger i Gili mánáidgárdi når det var plass til alle inntatte barn i 
en avdeling. 
 
Medvirkning til endringen ble gjennomført slik: 

• først et møte med de ansatte i Gili mánáidgárdi, på dette møtet deltok også 
fagorganisasjonen ved hovedtillitsvalgte. 

• 13. juni ble det invitert til foreldremøte fordi administrasjonen mente det var 
best å gi samme informasjon til alle foreldrene samtidig. Her ble det informert 
om at barnetallet i Gili mánáidgárdi tilsier at det kun kan driftes med en 
avdeling og at det ikke var tatt noen avgjørelse til om det ble avdeling 
Ájastealli eller avdeling Bálga, selv om Bálga utpeker seg som best egnet 

• 18. juni ble det innhentet en vurdering fra PPT, som konkluderte med at en 
sammenslåing av avdelingene ikke vil være negativt for barnegruppen. 

• 24.juni ble det avholdt møte i samarbeidsutvalget for Gili mánáidgárdi. 
• 26.juni ble det avholdt møte med foreldrerådsrepresentantene. 

 
26.juni, etter foreldrerådsmøtet, skrev virksomhetsleder en vurdering av de to 
avdelingene i Gili mánáidgárdi og konkluderte med at avdeling Bálga var best egnet 
til å videreføres som Gili mánáidgárdi etter en total vurdering av bygget, uteområdet, 
plassering nær andre samarbeidspartnere som biblioteket egner Bálga seg best.  
 
 



             

 
29.juni konkluderte kommunedirektøren med at Gili mánáidgárdi skulle fortsette 
høsten 2024 med kun en avdeling. Konklusjonen ble gjort med bakgrunn i de 
argumenter som var fremkommet på de forskjellige medvirkningsmøtene samt 
totalvurdering av virksomhetsleder for barnehagene. 
 
3. juli sendte barnehagestyrer for Gili mánáidgárdi brev til foresatte om at oppstart av 
nytt barnehageår vil for alle barn i Gili mánáidgárdi bli i avdeling Bálga. 
 
 
Tilleggsspørsmål fra Laila Susanne Vars (Árja)  
 
Leat go árvvoštallan sihkkarvuođa Bálgá mánáidgárddis?  
Lea go pedagogalaš jođiheaddji sajis Bálgá mánáidgárddis?  
 
Svar fra kommunedirektøren:  
 
Sikkerheten – den regner jeg med at er vurdert og ivaretatt av fagpersonellet.  
Ang. ped.leder stilling, den er jeg litt usikker på om det er foretatt ansettelse. 
Ped.leder i avd. Ájastealli har fått permisjon ett år for å jobbe i Máze mánáidgárdi. 
Jeg er ukjent med om det er ped.leder i avdeling Bálga. 
 
 
Spørsmål fra Johan Vasara (AP) til saken:  
 
Foreldre hadde invitert formannskapet/politikere til befaring og fikk til svar at det er 
ordfører som må invitere. Har ikke alle kommunestyrerepresentanter rett til å besøke 
kommunens egne institusjoner?  
 
Svar fra ordfører:  
 
Suohkanstivrralahtut fertejit dieđusge beassat fitnat suohkanlaš ásahusain ja 
deaivvadit váhnemiiguin. Dieđán ahte dárkkisteapmi lea evttohuvvon maŋŋil 
10.09.24. 
 
Selvsagt skal kommunestyrerepresentanter kunne besøke kommunale institusjoner 
og møte foreldre. Jeg vet at det er foreslått befaring etter 10.09.24.  
 
 
 
 
 
  



             

SAKLISTE 
 
 
Saksnr.  Tittel:  

 
PS 29/24 Regnskap 1.tertial 2024 

PS 30/24 Kautokeino kirkelige fellesråd - søknad om midler til dekning av 

nødvendige kostnader 

PS 31/24 Endring av gebyrer helse og omsorg 2024 

PS 32/24 Budsjettregulering august 2024 

PS 33/24 Samarbeidsavtale for drift av 110-sentralen i Finnmark 

PS 34/24 Tilstandsrapport for grunnskolene i Kautokeino kommune skoleåret 

2022/23 

PS 35/24 Tilstandsrapport for barnevernet 2023 

PS 36/24 Rekruttere og beholde kvalifisert arbeidskraft i Guovdageainnu suohkan 

- Kautokeino kommune med fokus på helsepersonell 

PS 37/24 Retningslinjer for bruk av Kautokeino skole utenom skoletid 

PS 38/24 Stortingsvalg og sametingsvalg i 2025 

PS 39/24 Valg av forliksrådet for perioden 2025 - 2028 

PS 40/24 Valg av nytt medlem til råd for personer med nedsatt funksjonsevne 

PS 41/24 Søknad om fritak fra verv og valg av nytt medlem og varamedlem til 

kontrollutvalget 

PS 42/24 Høringsuttalelse til ny motorferdsellov 2024 

PS 43/24 5-dagers skoleuke 

PS 44/24 Kautokeino kommune ber Landbruks- og matdepartementets utsette 

forslaget til endringer i reindriftsloven 

 
Eventuelt 
Referater  
 
 
  



             

PS 29/24         Arkivsaksnr. 2024/214. 
REGNSKAP 1.TERTIAL 2024 
 
Forslag til vedtak: 
 
Kommunestyret tar regnskapet for 1. tertial 2024 og finansrapport for 1. tertial 2024 til 
orientering. 
  
 
 
 
SAKSPROTOKOLL I HOVEDUTVALG FOR TEKNISK, MILJØ OG NÆRING - 14.08.2024 
 
Behandling: 
  
Leder fremmet forslag til vedtak.  
Forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt.  
 
Uttalelse, enst.:  
 
Hovedutvalget er enig med forslag til vedtak.  
  
 
 
 
SAKSPROTOKOLL I HOVEDUTVALG FOR HELSE, OMSORG OG SOSIAL - 15.08.2024 
 
Behandling:  
  
Leder fremmet forslag til vedtak.  
Forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt.  
 
Uttalelse, enst.:  
  
Hovedutvalget er enig med forslag til vedtak.  
 
 
 
 
SAKSPROTOKOLL I HOVEDUTVALG FOR KULTUR OG OPPVEKST - 16.08.2024 
 
Behandling:  
  
Leder fremmet forslag til vedtak.  
Forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
Uttalelse, enst.:  
  
Hovedutvalget er enig med forslag til vedtak.  
 
 
  



             

SAKSPROTOKOLL I FORMANNSKAPETS INNSTILLINGSMØTE - 20.08.2024 
 
 
Formannskapets behandling:  
  
Forslag fra Klemet Erland Hætta (GDL): 
  
Formannskapet er bekymret for den nåværende økonomiske situasjonen, og ber om 
at dette gis en prioritert oppmerksomhet.  
  
Forslag fra Klemet Erland Hætta (GDL) ble enstemmig vedtatt.  
  
Ordfører fremmet forslag til vedtak.  
Forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt.  
 
Formannskapets innstiling, enst.:  
  
Kommunestyret tar regnskapet for 1. tertial 2024 og finansrapport for 1. tertial 2024 til 
orientering. 
 
Formannskapet er bekymret for den nåværende økonomiske situasjonen, og ber om 
at dette gis en prioritert oppmerksomhet.  
 
 
 
 
 
 
SAKSPROTOKOLL I KOMMUNESTYRET - 29.08.2024 
 
Kommunestyrets behandling: 
 
Forslag fra Klemet Erland Hætta (GDL): 
  

Ordet Formannskapet erstattes med Kommunestyret.  
  
Forslag fra Klemet Erland Hætta (GDL) ble enstemmig vedtatt.  
  
Ordfører fremmet formannskapets innstilling med det vedtatte endringen til vedtak 
Formannskapets innstilling med den vedtatte endringen ble enstemmig vedtatt. 
 
 
Kommunestyrets vedtak, enst.: 
  
Kommunestyret tar regnskapet for 1. tertial 2024 og finansrapport for 1. tertial 2024 til 
orientering. 
 
Kommunestyret er bekymret for den nåværende økonomiske situasjonen, og ber om 
at dette gis en prioritert oppmerksomhet.  



             

PS 30/24        Arkivsaksnr. 2024/780. 
KAUTOKEINO KIRKELIGE FELLESRÅD - SØKNAD OM MIDLER TIL DEKNING 
AV NØDVENDIGE KOSTNADER 
 
Forslag til vedtak: 
 
Søknad fra kirkelig fellesråd om tilleggsbevilgning på kr 514 532,- avslås. 
  
Begrunnelse: 
Kommunen har ikke udisponerte frie midler til ekstra tildeling til kirkelig fellesråd. 
  
  
 
 
 
SAKSPROTOKOLL I HOVEDUTVALG FOR KULTUR OG OPPVEKST - 16.08.2024 
 
Behandling:  
 
Oktasaš evttohus váldolávdegottis:  
  
Kultur- ja bajásšaddanváldolávdegoddi oaidná ahte livčče dárbu juolludit ohcamuša, 
muhto suohkanis eai leat geavakeahtes friija ruđat liigedoarjagiidda.  
 
Kultur- ja bajásšaddanváldolávdegoddi bivdá hálddahusa viežžat vuoruhanlisttu gos 
boahtá ovdan makkár doaimmaide lea eanemus dárbu, ovdal ovdagoddečoahkkima 
20.08.2024, vai suohkanstivra sáhttá veardidit lea go vejolaš juolludit muhtin oasi 
ohcamušas otná ruhtadillin.  
  
Váldolávdegotti oktasaš evttohus dohkkehuvvui ovttajienalaččat. 
 
 
Cealkámuš, ovttajien.: 
  
Kultur- ja bajásšaddanváldolávdegoddi oaidná ahte livčče dárbu juolludit ohcamuša, 
muhto suohkanis eai leat geavakeahtes friija ruđat liigedoarjagiidda.  
 
Kultur- ja bajásšaddanváldolávdegoddi bivdá hálddahusa viežžat vuoruhanlisttu gos 
boahtá ovdan makkár doaimmaide lea eanemus dárbu, ovdal ovdagoddečoahkkima 
20.08.2024, vai suohkanstivra sáhttá veardidit lea go vejolaš juolludit muhtin oasi 
ohcamušas otná ruhtadillin.  
 
Hovedutvalget for kultur og oppvekst ser at det vil være behov for innvilging av 
søknad, men kommunen har ikke ubrukte frie midler til ekstra tilskudd.  
 
Hovedutvalget for kultur og oppvekst ber administrasjonen innhente en 
prioriteringsliste med oversikt over hvilke tiltak det er mest behov for, innen 
formannskapsmøtet 20.08.2024, slik at kommunestyret kan vurdere om det er mulig 
å bevilge deler av søknaden med dagens økonomiske situasjon.  
 



             

SAKSPROTOKOLL I FORMANNSKAPETS INNSTILLINGSMØTE - 20.08.2024 
 
 
Formannskapets behandling:  
  
Forslag fra Ole-Anders Turi (JSL): 
  
Kautokeino kommune innvilger 354 532 kroner til Kautokeino Kirkelig fellesråd, ved 
bruk av disposisjonsfondet. Dette for skisse til bårehus, alarmsystem, arkivsystem og 
brannanlegg.  
  
Forslag fra Ole-Anders Turi (JSL) ble enstemmig vedtatt.  
 
 
Formannskapets innstiling, enst.:  
  
Kautokeino kommune innvilger 354 532 kroner til Kautokeino Kirkelig fellesråd, ved 
bruk av disposisjonsfondet. Dette for skisse til bårehus, alarmsystem, arkivsystem og 
brannanlegg. 

 
 
 
 
 
SAKSPROTOKOLL I KOMMUNESTYRET - 29.08.2024 
 
Kommunestyrets behandling: 
  
Inga Gunhild Buljo Kemi (JSL) ba kommunestyret vurdere hennes habilitet da hun er 
medlem i Kautokeino menighetsråd. Inga Gunhild Buljo Kemi fratrådte behandlingen 
under kommunestyrets vurdering av habilitetsspørsmålet. Kommunestyret vedtok 
enstemmig at hun er inhabil i saken. Inga Gunhild Buljo Kemi var ikke med i 
behandling av saken. 
  
Elle Mari Dunfjell Oskal (GSL) ba kommunestyret vurdere hennes habilitet da hun er 
kommunens representant i menighetsrådet. Elle Mari Dunfjell Oskal fratrådte 
behandlingen under kommunestyrets vurdering av habilitetsspørsmålet. 
Kommunestyret vedtok enstemmig at hun er inhabil i saken. Elle Mari Dunfjell 
Oskal var ikke med i behandling av saken. 
  
Ordfører fremmet formannskapets innstilling til vedtak.  
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
 
Kommunestyrets vedtak, enst.: 
  
Kautokeino kommune innvilger 354 532 kroner til Kautokeino Kirkelig fellesråd, ved 
bruk av disposisjonsfondet. Dette for skisse til bårehus, alarmsystem, arkivsystem og 
brannanlegg.  



             

PS 31/24        Arkivsaksnr. 2023/3276 
ENDRING AV GEBYRER HELSE OG OMSORG 2024 
 
Forslag til vedtak: 
 
Kommunestyret vedtar følgende endringer i gebyrhefte 2024, med virkning fra 
endring av Statens satser: 
  

1. Korttidsplass i institusjon til kr 193,- pr døgn. 
2. Innfører trygghetsplass, med gebyr på kr 193,- pr døgn. 

  
 
 
  
SAKSPROTOKOLL I HOVEDUTVALG FOR HELSE, OMSORG OG SOSIAL - 
15.08.2024 
 
 
Behandling: 
  
Leder fremmet forslag til vedtak.  
Forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt.  
 
Uttalelse, enst.: 
   
Hovedutvalget er enig med forslag til vedtak.  
  
  
 
 
 
SAKSPROTOKOLL I FORMANNSKAPETS INNSTILLINGSMØTE - 20.08.2024 
 
 
Formannskapets behandling:  
  
Ordfører fremmet forslag til vedtak.  
Forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
Formannskapets innstiling, enst.:  
  
Kommunestyret vedtar følgende endringer i gebyrhefte 2024, med virkning fra 
endring av Statens satser: 
  

1. Korttidsplass i institusjon til kr 193,- pr døgn. 
2. Innfører trygghetsplass, med gebyr på kr 193,- pr døgn. 

 
 
  



             

SAKSPROTOKOLL I KOMMUNESTYRET - 29.08.2024 
 
 
Kommunestyrets behandling: 
  
Ordfører fremmet formannskapets innstilling til vedtak.  
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
Kommunestyrets vedtak, enst.: 
  
Kommunestyret vedtar følgende endringer i gebyrhefte 2024, med virkning fra 
endring av Statens satser: 
  

1. Korttidsplass i institusjon til kr 193,- pr døgn. 
2. Innfører trygghetsplass, med gebyr på kr 193,- pr døgn. 

  



             

PS 32/24        Arkivsaksnr. 2024/213. 
BUDSJETTREGULERING AUGUST 2024 
 
 
Forslag til vedtak: 
  
Følgende endringer foreslås i driftsbudsjettet for 2024: 
Tiltak: Beløp i kroner 

Økte skatteinntekter naturressursskatt (felles finans) -1 644 000 

Reduksjon rammetilskudd (felles finans) 247 000 

Økte renteinntekter fra startlån (felles finans) -437 000 

Reduserte låneavdrag egne investeringer (felles finans -62 000 

Økte renteutgifter lån (felles finans)  393 000 

Merinntekt aksjeutbytte fra Ymber AS (Felles finans) -2 000 000 

Utbedring eksisterende gatelyssløyfe langs Gálaniitoluodda 
(Teknisk enhet) 

50 000 

Økt ramme kultur og oppvekst – gratis halvdags SFO 3. trinn 522 000 

Økt ramme NAV/sosial for økning minstesats til KVP-mottakere 8 000 

Oppjustert lønnsvekst til 5,2% - felles finans 500 000 

Økt negativt premieavvik – inntekt (felles finans -1 163 000 

Økt pensjonsutgift – enhet sentrale styringsorganer 8 961 

Økt pensjonsutgift – enhet kommunedirektørens stab 107 753 

Økt pensjonsutgift – enhet kultur og oppvekst 289 316 

Økt pensjonsutgift – enhet for helse og omsorg 576 666 

Økt pensjonsutgift – enhet for NAV/sosial 20 844 

Økt pensjonsutgift – enhet for tekniske tjenester 112 842 

Økt pensjonsutgift – enhet for brann 2 871 

Økt pensjonsutgifter – lønnsøkning – felles finans 43 748 

Økt grunnbemanning ved sykehjem – enhet for helse og omsorg 1 500 000 

Konsulentbistand utarbeidelse forslag til planstrategi 150 000 



             

Økning overføring fra drift til investering for å dekke 
egenkapitaltilskudd 19 608 

    

    

Avsetning til disposisjonsfond 753 392 

  
Følgende endringer foreslås i investeringsbudsjettet for 2024: 
Tiltak: Beløp i 

kroner 

Reduksjon låneavdrag til Husbanken -781 000 

Merinntekter fra mottatte avdrag på startlån -123 000 

Redusert bruk av bundet investeringsfond startlån 904 000 

Forlengelse av gatelyssløyfe langs Gálaniitoluodda (Teknisk 
enhet) 

350 000 

Tilskudd trafikksikkerhet midler gatelyssløyfe Gálaniitoluodda -280 000 

Videreutlån av startlånsmidler 15 000 000 

Bruk av lånemidler til videreutlån -15 000 000 

Økning kjøp av eierandeler og aksjer tilsvarende 
egenkapitaltilskudd 

19 608 

    

Bruk ubundet investeringsfond, fondskonto 253080420 -70 000 

Økt inntekt overføring fra drift til investering -19 608 

  
Vedtak i sak 2/24 innarbeides i investeringsbudsjettene, totalt kroner 8 500 000. 
Gjelder lån til egne investeringer jf kommuneloven §14-15 første ledd. Låneopptaket 
forutsetter godkjenning fra Statsforvalteren jfr kommuneloven §28-3. 
  
Kommunestyret godkjenner endrede bevilgningsoversikter drift som fremstilt i 
vedlegg 1, 2, 3 og 4. Kommunestyret godkjenner endrede bevilgningsoversikter 
investering, som fremstilt i vedlegg 5 og 6.  
  
 
 
 
 
 
 



             

SAKSPROTOKOLL I HOVEDUTVALG FOR TEKNISK , MILJØ OG NÆRING - 
14.08.2024 
 
Behandling: 
  
Leder fremmet forslag til vedtak.  
Forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt.  
 
 
Uttalelse, enst.:  
 
Hovedutvalget er enig med forslag til vedtak.  
  
  
 
 
  
SAKSPROTOKOLL I HOVEDUTVALG FOR HELSE, OMSORG OG SOSIAL - 
15.08.2024 
 
 
Meannudeapmi:  
  
GSL, JSL ja Árja oktasaš evttohus: 
  
DFS váldolávdegoddi dohkkeha ovddiduvvon bušeahttaregulerema.  
Lávdegoddi háliida dattege cuiget ahte orru leamen eahpesihkkaris rehketbihttá mas 
hálddahus čujuha seastinpotensiála go lasiha 5 virggi dearvvašvuođa ja 
fuolahusovttadahkii. DFS váldolávdegoddi bivdá hálddahusa bearráigeahččat ahte 
ruhta sestojuvvo juo 2025 rájes. 
Váldolávdegoddi bivdá maid seammás hálddahusa čohkket ja ovdanbuktit 
guorahallamiid mat leat áigeguovdilat, boahtte váldolávdegottečoahkkimis 10.10.24. 
Das gulašii geahčadit earret eará ovttadaga organisašuvnna, barggu organisereme 
ja plánema, bargiid bargodili, ovttadaga buozanvuođahástalusaid ja bargguid 
jođiheami. Berrešii maid geahčadit leatgo bargobirashástalusat ja mo ovttadaga ja 
ossodagaid jođiheapmi doaibmá.  
  
GSL, JSL ja Árja oktasaš evttohus dohkkehuvvui ovttajienalaččat.  
  
 
Cealkámuš, ovttajien.:  
  
DFS váldolávdegoddi dohkkeha ovddiduvvon bušeahttaregulerema.  
 
Lávdegoddi háliida dattege cuiget ahte orru leamen eahpesihkkaris rehketbihttá mas 
hálddahus čujuha seastinpotensiála go lasiha 5 virggi dearvvašvuođa ja 
fuolahusovttadahkii. DFS váldolávdegoddi bivdá hálddahusa bearráigeahččat ahte 
ruhta sestojuvvo juo 2025 rájes. 
 



             

Váldolávdegoddi bivdá maid seammás hálddahusa čohkket ja ovdanbuktit 
guorahallamiid mat leat áigeguovdilat, boahtte váldolávdegottečoahkkimis 10.10.24. 
Das gulašii geahčadit earret eará ovttadaga organisašuvnna, barggu organisereme 
ja plánema, bargiid bargodili, ovttadaga buozanvuođahástalusaid. 
 

HU HOS godkjenner den fremlagte budsjettreguleringen.  

Utvalget vil likevel peke på at det fremstår som et usikkert regnestykke der 
administrasjonen peker på innsparingspotensialet ved å øke til 5 stillinger i helse- og 
omsorgsenheten. HU HOS ber administrasjonen sørge for at midlene blir spart 
allerede fra 2025. 

Hovedutvalget ber samtidig administrasjonen sette sammen og presentere aktuelle 
utredninger på neste hovedutvalgsmøte 10.10.24. Dette vil blant annet kunne 
inneholde gjennomgang av enhetens organisering, organisering og planlegging av 
arbeidet, arbeidssituasjon blant de ansatte, sykdomsutfordringer i enheten. 

 
 
 
 
SAKSPROTOKOLL I HOVEDUTVALG FOR KULTUR OG OPPVEKST - 16.08.2024 
 
 
Meannudeapmi / behandling:  
  
Oktasaš evttohus váldolávdegottis: 
  
Kultur- ja bajásšaddanváldolávdegoddi ávžžuha kultur- ja bajásšaddanovttadaga 
buktit dieđuid ja čalmmustahttit resurssa dárbbut dahje rievdadusat 
váldolávdegoddái.  
  
Oktasaš evttohus váldolávdegottis dohkkehuvvui ovttajienalaččat.  
  
Jođiheaddji ovddidii mearrádusevttohusa. 
Mearrádusevttohus dohkkehuvvui ovttajienalaččat.  
   
 
Uttalelse, enst.:  
  
Hovedutvalget er enig med forslag til vedtak.  
  
Kultur- ja bajásšaddanváldolávdegoddi ávžžuha kultur- ja bajásšaddanovttadaga 
buktit dieđuid ja čalmmustahttit resurssa dárbbut dahje rievdadusat 
váldolávdegoddái.  
 
Hovedutvalget for kultur og oppvekst oppfordrer kultur- og oppvekstenheten til å 
orientere og synliggjøre behov for ressurser eller endringer for hovedutvalget.

  



             

SAKSPROTOKOLL I FORMANNSKAPETS INNSTILLINGSMØTE - 20.08.2024 
 
Formannskapets behandling:  
  
Felles forslag fra formannskapet: 
  
Det legges av 354 532 kroner til Kautokeino Kirkelig fellesråd i budsjettregulering 
2024, som dekkes av disposisjonsfondet.  
  
Felles forslag fra formannskapet ble enstemmig vedtatt.  
  
Ordfører fremmet forslag til vedtak med det vedtatt tillegget.  
Forslag til vedtak med det vedtatte tillegget ble enstemmig vedtatt. 
 
Formannskapets innstiling, enst.: 
  
Følgende endringer foreslås i driftsbudsjettet for 2024: 
Tiltak: Beløp i kroner 
Økte skatteinntekter naturressursskatt (felles finans) -1 644 000 
Reduksjon rammetilskudd (felles finans) 247 000 
Økte renteinntekter fra startlån (felles finans) -437 000 
Reduserte låneavdrag egne investeringer (felles finans -62 000 
Økte renteutgifter lån (felles finans)  393 000 
Merinntekt aksjeutbytte fra Ymber AS (Felles finans) -2 000 000 
Utbedring eksisterende gatelyssløyfe langs Gálaniitoluodda 
(Teknisk enhet) 

50 000 

Økt ramme kultur og oppvekst – gratis halvdags SFO 3. trinn 522 000 
Økt ramme NAV/sosial for økning minstesats til KVP-mottakere 8 000 
Oppjustert lønnsvekst til 5,2% - felles finans 500 000 
Økt negativt premieavvik – inntekt (felles finans -1 163 000 
Økt pensjonsutgift – enhet sentrale styringsorganer 8 961 
Økt pensjonsutgift – enhet kommunedirektørens stab 107 753 
Økt pensjonsutgift – enhet kultur og oppvekst 289 316 
Økt pensjonsutgift – enhet for helse og omsorg 576 666 
Økt pensjonsutgift – enhet for NAV/sosial 20 844 
Økt pensjonsutgift – enhet for tekniske tjenester 112 842 
Økt pensjonsutgift – enhet for brann 2 871 
Økt pensjonsutgifter – lønnsøkning – felles finans 43 748 
Økt grunnbemanning ved sykehjem – enhet for helse og omsorg 1 500 000 
Konsulentbistand utarbeidelse forslag til planstrategi 150 000 
Økning overføring fra drift til investering for å dekke 
egenkapitaltilskudd 19 608 

    
Avsetning til disposisjonsfond 753 392 

  



             

Følgende endringer foreslås i investeringsbudsjettet for 2024: 
Tiltak: Beløp i kroner 
Reduksjon låneavdrag til Husbanken -781 000 
Merinntekter fra mottatte avdrag på startlån -123 000 
Redusert bruk av bundet investeringsfond startlån 904 000 
Forlengelse av gatelyssløyfe langs Gálaniitoluodda (Teknisk 
enhet) 

350 000 

Tilskudd trafikksikkerhet midler gatelyssløyfe Gálaniitoluodda -280 000 
Videreutlån av startlånsmidler 15 000 000 
Bruk av lånemidler til videreutlån -15 000 000 
Økning kjøp av eierandeler og aksjer tilsvarende 
egenkapitaltilskudd 

19 608 

    
Bruk ubundet investeringsfond, fondskonto 253080420 -70 000 
Økt inntekt overføring fra drift til investering -19 608 

  
Vedtak i sak 2/24 innarbeides i investeringsbudsjettene, totalt kroner 8 500 000. 
Gjelder lån til egne investeringer jf kommuneloven §14-15 første ledd. Låneopptaket 
forutsetter godkjenning fra Statsforvalteren jfr kommuneloven §28-3. 
  
Kommunestyret godkjenner endrede bevilgningsoversikter drift som fremstilt i 
vedlegg 1, 2, 3 og 4. Kommunestyret godkjenner endrede bevilgningsoversikter 
investering, som fremstilt i vedlegg 5 og 6.  
  
Det legges av 354 532 kroner til Kautokeino Kirkelig fellesråd i budsjettregulering 
2024, som dekkes av disposisjonsfondet.  
  



             

SAKSPROTOKOLL I KOMMUNESTYRET - 29.08.2024 
 
 
Kommunestyrets behandling: 
  
Ordfører fremmet formannskapets innstilling til vedtak.  
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt.  
 
Kommunestyrets vedtak, enst.: 
  
Følgende endringer foreslås i driftsbudsjettet for 2024: 
Tiltak: Beløp i kroner 
Økte skatteinntekter naturressursskatt (felles finans) -1 644 000 
Reduksjon rammetilskudd (felles finans) 247 000 
Økte renteinntekter fra startlån (felles finans) -437 000 
Reduserte låneavdrag egne investeringer (felles finans -62 000 
Økte renteutgifter lån (felles finans)  393 000 
Merinntekt aksjeutbytte fra Ymber AS (Felles finans) -2 000 000 
Utbedring eksisterende gatelyssløyfe langs Gálaniitoluodda 
(Teknisk enhet) 

50 000 

Økt ramme kultur og oppvekst – gratis halvdags SFO 3. trinn 522 000 
Økt ramme NAV/sosial for økning minstesats til KVP-mottakere 8 000 
Oppjustert lønnsvekst til 5,2% - felles finans 500 000 
Økt negativt premieavvik – inntekt (felles finans -1 163 000 
Økt pensjonsutgift – enhet sentrale styringsorganer 8 961 
Økt pensjonsutgift – enhet kommunedirektørens stab 107 753 
Økt pensjonsutgift – enhet kultur og oppvekst 289 316 
Økt pensjonsutgift – enhet for helse og omsorg 576 666 
Økt pensjonsutgift – enhet for NAV/sosial 20 844 
Økt pensjonsutgift – enhet for tekniske tjenester 112 842 
Økt pensjonsutgift – enhet for brann 2 871 
Økt pensjonsutgifter – lønnsøkning – felles finans 43 748 
Økt grunnbemanning ved sykehjem – enhet for helse og omsorg 1 500 000 
Konsulentbistand utarbeidelse forslag til planstrategi 150 000 
Økning overføring fra drift til investering for å dekke 
egenkapitaltilskudd 19 608 

    
    
Avsetning til disposisjonsfond 753 392 

  
  



             

Følgende endringer foreslås i investeringsbudsjettet for 2024: 
Tiltak: Beløp i kroner 
Reduksjon låneavdrag til Husbanken -781 000 
Merinntekter fra mottatte avdrag på startlån -123 000 
Redusert bruk av bundet investeringsfond startlån 904 000 
Forlengelse av gatelyssløyfe langs Gálaniitoluodda (Teknisk 
enhet) 

350 000 

Tilskudd trafikksikkerhet midler gatelyssløyfe Gálaniitoluodda -280 000 
Videreutlån av startlånsmidler 15 000 000 
Bruk av lånemidler til videreutlån -15 000 000 
Økning kjøp av eierandeler og aksjer tilsvarende 
egenkapitaltilskudd 

19 608 

    
Bruk ubundet investeringsfond, fondskonto 253080420 -70 000 
Økt inntekt overføring fra drift til investering -19 608 

  
Vedtak i sak 2/24 innarbeides i investeringsbudsjettene, totalt kroner 8 500 000. 
Gjelder lån til egne investeringer jf kommuneloven §14-15 første ledd. Låneopptaket 
forutsetter godkjenning fra Statsforvalteren jfr kommuneloven §28-3. 
  
Kommunestyret godkjenner endrede bevilgningsoversikter drift som fremstilt i 
vedlegg 1, 2, 3 og 4. Kommunestyret godkjenner endrede bevilgningsoversikter 
investering, som fremstilt i vedlegg 5 og 6.  
  
Det legges av 354 532 kroner til Kautokeino Kirkelig fellesråd i budsjettregulering 
2024, som dekkes av disposisjonsfondet.  

  



             

PS 33/24        Arkivsaksnr. 2023/8.  
SAMARBEIDSAVTALE FOR DRIFT AV 110-SENTRALEN I FINNMARK 
 
 
Forslag til vedtak: 
  
1. Kautokeino kommune, som en av deltakerkommunene, slutter seg til vedlagte 

forslag til samarbeidsavtale for drift av 110-sentralen i Finnmark, innkommet 
24.05.2024. 

 
2. I hht. kommunelovens § 20-2, 2. ledd, instruerer herved kommunestyret 

kommunedirektøren til å delegere myndighet i saker nevnt i kommunelovens                
§ 20-2, 1. ledd, til kommunedirektøren i Sør-Varanger kommune innenfor 
samarbeidsavtalens rammer. 

  
  
  
  
  
  
SAKSPROTOKOLL I FORMANNSKAPETS INNSTILLINGSMØTE - 20.08.2024 
 
 
Formannskapets behandling:  
  
Ordfører fremmet forslag til vedtak.  
Forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
 
Formannskapets innstiling, enst.:  
  
1. Kautokeino kommune, som en av deltakerkommunene, slutter seg til vedlagte 

forslag til samarbeidsavtale for drift av 110-sentralen i Finnmark, innkommet 
24.05.2024. 

 
2. I hht. kommunelovens § 20-2, 2. ledd, instruerer herved kommunestyret 

kommunedirektøren til å delegere myndighet i saker nevnt i kommunelovens                
§ 20-2, 1. ledd, til kommunedirektøren i Sør-Varanger kommune innenfor 
samarbeidsavtalens rammer. 

 
 
  



             

SAKSPROTOKOLL I KOMMUNESTYRET - 29.08.2024 
 
 
Kommunestyrets behandling: 
  
Ordfører fremmet formannskapets innstilling til vedtak.  
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
 
Kommunestyrets vedtak, enst.: 
  
1. Kautokeino kommune, som en av deltakerkommunene, slutter seg til vedlagte 

forslag til samarbeidsavtale for drift av 110-sentralen i Finnmark, innkommet 
24.05.2024. 

 
2. I hht. kommunelovens § 20-2, 2. ledd, instruerer herved kommunestyret 

kommunedirektøren til å delegere myndighet i saker nevnt i kommunelovens  
§ 20-2, 1. ledd, til kommunedirektøren i Sør-Varanger kommune innenfor  
samarbeidsavtalens rammer.   

 
 

  



             

PS 34/24        Arkivsaksnr. 2024/1144.  
TILSTANDSRAPPORT FOR GRUNNSKOLENE I KAUTOKEINO KOMMUNE 
SKOLEÅRET 2022/23 
 
Forslag til vedtak: 
  
Kommunestyret godkjenner tilstandsrapport for grunnskolene 2022-23 og ber 
skolene følge opp følgende tiltak: 
  
- Ferdigstille overgangsplan mellom grunnskole og videregående skole 
- Videreføre gjennomføring av lese- og skrivekurs for elever med lese- og 

skrivevansker 
- Gjennomføre medarbeiderundersøkelse og følge opp den enkelte medarbeider 
- Styrke matematikk, økt bruk av konkretiseringsmateriale og gjennomføre intensivt 

matematikk kurs for elever som strever med matematikk 
- Styrke begynneropplæringen ved å invitere til kompetanseheving ved Samisk 

høgskole (vertssamarbeid) 
- Videreføre deltakelsen i prosjektet "Trygg i Guovdageaidnu" 
- Videreføring av læringsmiljø prosjektet 
- Deltakelse på kulturverksted som kommunen har startet opp 
- Sykefraværsoppfølging 
- Markedsføre fjernundervisningen og følge vedtatt strategiplan 
  
 
 
SAKSPROTOKOLL I HOVEDUTVALG FOR KULTUR OG OPPVEKST - 16.08.2024 
 
 
Behandling:  
  
Oktasaš evttohus váldolávdegottis: 
  
Kultur- ja bajásšaddanváldolávdegoddi ávžžuha suohkanstivra sádde ášši 
ruovttoluotta hálddahussii viidáset meannudeapmái.  
Kultur- ja bajásšaddanváldolávdegoddi lea buktán máhcahagaid suohkandirektevrii 
maid bivdet lasihit rapportii.  
  
Oktasaš evttohus váldolávdegottis dohkkehuvvui ovttajienalaččat. 
 
Innstilling, enst.: 
  
Kultur- ja bajásšaddanváldolávdegoddi ávžžuha suohkanstivra sádde ášši 
ruovttoluotta hálddahussii viidáset meannudeapmái.  
Kultur- ja bajásšaddanváldolávdegoddi lea buktán máhcahagaid suohkandirektevrii 
maid bivdet lasihit rapportii. 
 
Hovedutvalget for kultur og oppvekst oppfordrer kommunestyret til å sende saken 
tilbake til administrasjonen for videre behandling. 
Hovedutvalget for kultur og oppvekst har gitt innspill til kommunaldirektøren som de 
ber om å tilføye rapporten. 



             

SAKSPROTOKOLL I KOMMUNESTYRET - 29.08.2024 
 
 
Kommunestyrets behandling: 
  
Ordfører fremmet innstilling fra hovedutvalg for kultur og oppvekst til vedtak.  
Innstilling fra hovedutvalg for kultur og oppvekst ble enstemmig vedtatt. 
 
 
Kommunestyrets vedtak, enst.: 
  
Suohkanstivra sádde ášši ruovttoluotta hálddahussii viidáset meannudeapmái.  
Kultur- ja bajásšaddanváldolávdegoddi lea buktán máhcahagaid suohkandirektevrii 
maid bivdet lasihit rapportii. 
 
Kommunestyret sender saken tilbake til administrasjonen for videre behandling. 
Hovedutvalget for kultur og oppvekst har gitt innspill til kommunaldirektøren som de 
ber om å tilføye rapporten. 
 
 
 
 
 
  



             

PS 35/24        Arkivsaksnr. 2024/437. 
TILSTANDSRAPPORT FOR BARNEVERNET 2023 
 
Forslag til vedtak: 
 
Kommunestyret godkjenner tilstandsrapporten for 2023 for barneverntjenesten i 
Kautokeino kommune. 
 
 
 
 
 
SAKSPROTOKOLL I HOVEDUTVALG FOR KULTUR OG OPPVEKST - 16.08.2024 
 
 
Behandling:  
  
Leder fremmet forslag til vedtak.  
Forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
Innstilling, enst.:  
  
Kommunestyret godkjenner tilstandsrapporten for 2023 for barneverntjenesten i 
Kautokeino kommune. 
 
 
 
 
 
SAKSPROTOKOLL I KOMMUNESTYRET - 29.08.2024 
 
 
Kommunestyrets behandling: 
 
Ordfører fremmet innstilling fra hovedutvalg for kultur og oppvekst til vedtak.  
Innstilling fra kultur og oppvekst ble enstemmig vedtatt. 
 
Kommunestyrets vedtak, enst.: 
  
Kommunestyret godkjenner tilstandsrapporten for 2023 for barneverntjenesten i 
Kautokeino kommune. 
  



             

PS 36/24        Arkivsaksnr. 2023/999. 
REKRUTTERE OG BEHOLDE KVALIFISERT ARBEIDSKRAFT I 
GUOVDAGEAINNU SUOHKAN - KAUTOKEINO KOMMUNE MED FOKUS PÅ 
HELSEPERSONELL 
 
 
Forslag til vedtak: 
 

Kommunestyret tar kommunedirektørens redegjørelse om rekruttere- og 
beholdepakke for sykepleiere/vernepleiere i turnus til orientering. Kostnader ved 
rekruttere- og beholdepakken for 2024 innarbeides i budsjettet via sak om 
budsjettregulering i løpet av 2024. Kostnader for påfølgende år innarbeides i budsjett 
2025 og økonomiplan for 2025 – 2028. 
  
Kommunestyret ber kommunedirektøren komme tilbake med en ny redegjørelse i 
forhold til rekruttere- og beholde kvalifisert arbeidskraft i forbindelse med 
behandlingen av en rekruttere- og beholdestrategi for Guovdageainnu suohkan / 
Kautokeino kommune. 
  
 
 
 
SAKSPROTOKOLL I FORMANNSKAPETS INNSTILLINGSMØTE - 20.08.2024 
 
 
Formannskapets behandling:  
  
Felles forslag fra formannskapet ved Laila Susanne Vars (Árja): 
  
Kommunestyret tar kommunedirektørens redegjørelse om rekruttere- og 
beholdepakke for sykepleiere/vernepleiere i turnus til orientering. Redegjørelsen 
inneholder mange prinsipielle betraktninger rundt hvilke tiltak som må være på plass 
for å beholde fagansatte og rekruttere ansatte til ledige stillinger innenfor helse- og 
omsorgssektoren, som også kan være relevante for andre sektorer i kommunen.  
  
Kommunestyret ønsker at Kautokeino kommune skal prioritere arbeidet med å 
rekruttere og beholde ansatte i kommunen, i alle sektorer. Kommunestyret ber 
kommunedirektøren fremme en helhetlig redegjørelse i forhold til å rekruttere- og 
beholde kvalifisert arbeidskraft i alle sektorer innen utgangen av 2024. 
Kommunestyret ber om å få til behandling en rekruttere- og beholdestrategi for 
Guovdageainnu suohkan/ Kautokeino kommune i begynnelsen av 2025. 
  
Kostnader ved rekruttere- og beholdepakken for 2024 innarbeides i budsjettet via sak 
om budsjettregulering i løpet av 2024. Kostnader for påfølgende år innarbeides i 
budsjett 2025 og økonomiplan for 2025 – 2028. 
  
 
Felles forslag fra formannskapet ble enstemmig vedtatt.  
  



             

Formannskapets innstiling, enst.:  
  
Kommunestyret tar kommunedirektørens redegjørelse om rekruttere- og 
beholdepakke for sykepleiere/vernepleiere i turnus til orientering. Redegjørelsen 
inneholder mange prinsipielle betraktninger rundt hvilke tiltak som må være på plass 
for å beholde fagansatte og rekruttere ansatte til ledige stillinger innenfor helse- og 
omsorgssektoren, som også kan være relevante for andre sektorer i kommunen.  
  
Kommunestyret ønsker at Kautokeino kommune skal prioritere arbeidet med å 
rekruttere og beholde ansatte i kommunen, i alle sektorer. Kommunestyret ber 
kommunedirektøren fremme en helhetlig redegjørelse i forhold til å rekruttere- og 
beholde kvalifisert arbeidskraft i alle sektorer innen utgangen av 2024. 
Kommunestyret ber om å få til behandling en rekruttere- og beholdestrategi for 
Guovdageainnu suohkan/ Kautokeino kommune i begynnelsen av 2025. 
  
Kostnader ved rekruttere- og beholdepakken for 2024 innarbeides i budsjettet via sak 
om budsjettregulering i løpet av 2024. Kostnader for påfølgende år innarbeides i 
budsjett 2025 og økonomiplan for 2025 – 2028. 
  
  
 
SAKSPROTOKOLL I KOMMUNESTYRET - 29.08.2024 
 
 
Kommunestyrets behandling: 
  
Forslag fra Ellen Inga Kristine Hætta (FrP):  
 

 



             

Votering:  
 
Forslag fra Ellen Inga Kristine Hætta (FrP) falt med 16 mot 3 stemmer.   
(mot FrP, GDL, V). 
  
Ordfører fremmet formannskapets innstilling til vedtak.  
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
 
Kommunestyrets vedtak, enst.: 
  
Kommunestyret tar kommunedirektørens redegjørelse om rekruttere- og 
beholdepakke for sykepleiere/vernepleiere i turnus til orientering. Redegjørelsen 
inneholder mange prinsipielle betraktninger rundt hvilke tiltak som må være på plass 
for å beholde fagansatte og rekruttere ansatte til ledige stillinger innenfor helse- og 
omsorgssektoren, som også kan være relevante for andre sektorer i kommunen.  
  
Kommunestyret ønsker at Kautokeino kommune skal prioritere arbeidet med å 
rekruttere og beholde ansatte i kommunen, i alle sektorer. Kommunestyret ber 
kommunedirektøren fremme en helhetlig redegjørelse i forhold til å rekruttere- og 
beholde kvalifisert arbeidskraft i alle sektorer innen utgangen av 2024. 
Kommunestyret ber om å få til behandling en rekruttere- og beholdestrategi for 
Guovdageainnu suohkan/ Kautokeino kommune i begynnelsen av 2025. 
  
Kostnader ved rekruttere- og beholdepakken for 2024 innarbeides i budsjettet via sak 
om budsjettregulering i løpet av 2024. Kostnader for påfølgende år innarbeides i 
budsjett 2025 og økonomiplan for 2025 – 2028. 
  
  



             

PS 37/24        Arkivsaksnr. 2023/3284. 
RETNINGSLINJER FOR BRUK AV KAUTOKEINO SKOLE UTENOM SKOLETID 
 
Forslag til vedtak: 
Kommunestyret vedtar retningslinjer for bruk av Kautokeino skole utenom skoletid gjeldende 
fra og med skoleåret 2024/2025.  
 
 
 
 
 
SAKSPROTOKOLL I HOVEDUTVALG FOR KULTUR OG OPPVEKST - 16.08.2024 
 
 
Behandling:  
 
Kommunedirektøren endret rekkefølgen og ordlyden i følgende punkter i retningslinjer for 
bruk av Kautokeino skole utenom skoletid:  
 
1. Svømmehall  

a. Skolen bruker svømmehallen alle ukedager kl. 08:00 – 16:00.  
Myndighet for bruk innenfor denne tiden ligger hos rektor.  

b. Folkebad er i regi av kommunen og har egne rutiner og retningslinjer. 
c. Bygningsdrift har renhold hver morgen av garderober og basseng i ukedagene.  
d. Bygningsdrift har også ansvaret for eventuell endring av dybde (gulv) i selve 

bassenget.  
e. Kan lånes ut til eksterne som ikke tar betalt for arrangement/billettsalg. 

Arrangementet skal være åpent for alle. 
f. Svømmehallen leies ikke ut til private arrangement. 

 
  
Leder fremmet forslag til vedtak med endringene til kommunedirektøren.  
Forslag til vedtak med endringene ble enstemmig vedtatt. 
 
 
Innstilling, enst.:  
 
Kommunestyret vedtar retningslinjer for bruk av Kautokeino skole utenom skoletid gjeldende 
fra og med skoleåret 2024/2025, med følgende endringer:  
 
1. Svømmehall  

a. Skolen bruker svømmehallen alle ukedager kl. 08:00 – 16:00.  
Myndighet for bruk innenfor denne tiden ligger hos rektor.  

b. Folkebad er i regi av kommunen og har egne rutiner og retningslinjer. 
c. Bygningsdrift har renhold hver morgen av garderober og basseng i ukedagene.  
d. Bygningsdrift har også ansvaret for eventuell endring av dybde (gulv) i selve 

bassenget.  
e. Kan lånes ut til eksterne som ikke tar betalt for arrangement/billettsalg. 

Arrangementet skal være åpent for alle. 
f. Svømmehallen leies ikke ut til private arrangement. 

 
 
 
 



             

SAKSPROTOKOLL I KOMMUNESTYRET - 29.08.2024 
 
Kommunestyrets behandling: 
  
Forslag fra Ol Johan Gaup (JSL): 
  
Sihkkut formuleringa doppe gos geardduhuvvo: 
"Lånes ut til eksterne som ikke tar betalt for arrangement/billettsalg. Arrangementet 
skal være åpent for alle.» 
 
Lasáhus loahpageahčai dokumeantta dahje dakko gosa heive: 
«Volleyballhall, musikkavdeling, Hjerte og kiosk lånes ut til arrangement der det ikke 
er økonomisk aktivitet, eller aktiviteter som ikke er i konkurranse med lignende 
virksomheter, eller for kommunens eller regionens innbyggere til ulike 
fellesarrangementer, eller til tilbud om øvingslokaler for lokale innbyggere.» 
 
Forslag fra GSL, JSL, Árja, H ved Ellen Kari Anti Sara (GSL): 
  

Njuolggadusat biddjojit almmolaš geahčadeapmái / gulaskuddamii.  
  
Votering: 
  

Forslag fra Ol Johan Gaup (JSL) ble enstemmig vedtatt.  
Forslag fra GSL, JSL, Árja, H ved Ellen Kari Anti Sara (GSL) ble enstemmig vedtatt.  
  
Ordfører fremmet innstilling fra hovedutvalg for kultur og oppvekst til vedtak.  
Innstilling fra hovedutvalg for kultur og oppvekst ble enstemmig vedtatt. 
 
Kommunestyrets vedtak, enst.: 
  

Kommunestyret vedtar retningslinjer for bruk av Kautokeino skole utenom skoletid 
gjeldende fra og med skoleåret 2024/2025, med følgende endringer:  
  

1. Svømmehall 
a. Skolen…….. 
b. Folkebad er i regi av kommunen og har egne rutiner og retningslinjer. 
c. Bygdningdrift……… 
d. Bygningdsrift……… 
e. Kan lånes ut til eksterne………… 
f. Svømmehallen leies ikke ut til private arrangement. 

 
Rievdadusárvalus: 
Sihkkut formuleringa doppe gos geardduhuvvo: 
"Lånes ut til eksterne som ikke tar betalt for arrangement/billettsalg. Arrangementet 
skal være åpent for alle.» 
 
Lasahus loahpageahčai dokumeantta dahje dakko gosa heive: 
«Volleyballhall, musikkavdeling, Hjerte og kiosk lånes ut til arrangement der det ikke 
er økonomisk aktivitet, eller aktiviteter som ikke er i konkurranse med lignende 
virksomheter, eller for kommunens eller regionens innbyggere til ulike 
fellesarrangementer, eller til tilbud om øvingslokaler for lokale innbyggere.» 
  
Njuolggadusat biddjojit almmolaš geahččadeapmái / gulaskuddamii.   
  



             

PS 38/24        Arkivsaksnr. 2024/792. 
STORTINGSVALG OG SAMETINGSVALG I 2025 
 

Forslag til vedtak: 
 
A. Valgdagen for stortingsvalg og sametingsvalg 2025 fastsettes slik:   

• I Kautokeino: mandag 8. september 2025 
• I Máze: mandag 8. september 2025 

  

B. Kommunestyret delegerer til valgstyret å oppnevne medlemmer og 
varamedlemmer til stemmestyrene, samt leder og nestleder for stemmestyrene. 
  

   
  
SAKSPROTOKOLL I FORMANNSKAPETS INNSTILLINGSMØTE - 20.08.2024 
 
Formannskapets behandling:  
  
Ordfører fremmet forslag til vedtak.  
Forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt. 
 
Formannskapets innstiling, enst.:  
   

A. Valgdagen for stortingsvalg og sametingsvalg 2025 fastsettes slik: 
 

• I Kautokeino: mandag 8. september 2025 
• I Máze: mandag 8. september 2025 

  
B. Kommunestyret delegerer til valgstyret å oppnevne medlemmer og 

varamedlemmer til stemmestyrene, samt leder og nestleder for 
stemmestyrene. 

  
 
 
 
SAKSPROTOKOLL I KOMMUNESTYRET - 29.08.2024 
 
 
Kommunestyrets behandling: 
  
Ordfører fremmet formannskapets innstilling til vedtak.  
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
Kommunestyrets vedtak, enst.: 
   
A. Valgdagen for stortingsvalg og sametingsvalg 2025 fastsettes slik: 
  

• I Kautokeino: mandag 8. september 2025 
• I Máze: mandag 8. september 2025 

  
B. Kommunestyret delegerer til valgstyret å oppnevne medlemmer og 

varamedlemmer til stemmestyrene, samt leder og nestleder for stemmestyrene. 
  



             

PS 39/24        Arkivsaksnr. 2023/3387. 
VALG AV FORLIKSRÅDET FOR PERIODEN 2025 - 2028 
 
Forslag til vedtak: 
  
1. Kommunestyret velger følgende medlemmer og varamedlemmer til Forliksrådet 

for perioden 1. januar 2025 – 31. desember 2028:  
Medlemmer:         Varamedlemmer: 
  
1. __________________     1. _____________________ 
2. __________________     2. _____________________ 
3. __________________     3. _____________________ 

  
  
2. Kommunestyret velger ____________________ som formann til forliksrådet for 

perioden 1. januar 2025 – 31. desember 2028.  
 
 
 
 
 
SAKSPROTOKOLL I FORMANNSKAPETS INNSTILLINGSMØTE - 20.08.2024 
 
 
Formannskapets behandling:  
  
Formannskapet avgir ikke uttalelse.  
  
  
 
 
 
 
SAKSPROTOKOLL I KOMMUNESTYRET - 29.08.2024 
 
 
Kommunestyrets behandling: 
  
Forslag fra ordfører: 
  
Saken utsettes til neste møte.  
  
Forslag fra ordfører ble enstemmig vedtatt.  
 
Kommunestyrets vedtak, enst.: 
  
Saken utsettes til neste møte.  
  



             

PS 40/24        Arkivsaksnr. 2023/723. 
VALG AV NYTT MEDLEM TIL RÅD FOR PERSONER MED NEDSATT 
FUNKSJONSEVNE 

 
Forslag til vedtak: 
 
Som nytt medlem til råd for personer med nedsatt funksjonsevne  
velges: ______________________________ 
  
  
 
 
 
  
SAKSPROTOKOLL I FORMANNSKAPETS INNSTILLINGSMØTE - 20.08.2024 
 
 
Formannskapets behandling:  
  
Formannskapet avgir ikke innstilling.  
 
 
 
 
 
 
SAKSPROTOKOLL I KOMMUNESTYRET - 29.08.2024 
 
 
Kommunestyrets behandling: 
  
Forslag fra Isak Ole J. Hætta (V):  
  
Som nytt medlem til råd for personer med nedsatt funksjonsevne velges:  
Gunn Elisabeth Kristensen (V).  
  
 
Forslag fra Isak Ole J. Hætta (V) ble enstemmig vedtatt.  
 
 
Kommunestyrets vedtak, enst.: 
  
Som nytt medlem til råd for personer med nedsatt funksjonsevne velges:  
Gunn Elisabeth Kristensen (V)  
  



             

PS 41/24        Arkivsaksnr. 2023/2739. 
SØKNAD OM FRITAK FRA VERV OG VALG AV NYTT MEDLEM OG 
VARAMEDLEM TIL KONTROLLUTVALGET 
 
 
Forslag til vedtak: 
 
1. Marit J. Gaup (AP) får fritak fra vervet i kontrollutvalget for resten av valgperioden 

2024 – 2027.  
 

2. Som nytt medlem til kontrollutvalget velges: _________________________ 
 
3. Som nytt 2. varamedlem til kontrollutvalget velges: ____________________ 

  
 

Kommunestyret gjenvelger det sittende kontrollutvalget for resten av valgperioden 
2024 – 2027:  
  
Medlemmer        Varamedlemmer  
  
1. Ann-Britt Eira Sara (AP)     1. Jan Even Hætta (AP) 
2.___________________    2. ___________________ 
3. Samuel P. Gaup (V)      3. Anna Kristine Sokki Bongo (JSL) 
4. Anders J. Bals (H)       4. Per Nils Saari (AP) 
5. Anders Isak A. Oskal (H)    5. Lena Susanne Kvernmo Gaup (GSL) 

6. Ellen Marie Vars (Árja) 
7. Issat I. Turi (JSL)  

 
Leder:  Ann-Britt Eira Sara (AP) 
Nestleder:  Samuel P. Gaup (V)  
  
  
  
  
  
  
  
  
SAKSPROTOKOLL I FORMANNSKAPETS INNSTILLINGSMØTE - 20.08.2024 
 
 
Formannskapets behandling:  
  
Formannskapet avgir ikke innstilling.  
 
 
 
 
 
  



             

SAKSPROTOKOLL I KOMMUNESTYRET - 29.08.2024 
 
 
Kommunestyrets behandling: 
 
Forslag fra Inger Marit Bongo (AP): 
  
Som nytt medlem til kontrollutvalget velges: Agnethe Sofie Eriksen.  
  
 
Forslag fra Isak Ole J. Hætta (V): 
  
Som nytt 2. varamedlem til kontrollutvalget velges: Kent Raymond Bæhr Eide. 
  
 
Votering:  
 
Forslag fra Inger Marit Bongo (AP) ble enstemmig vedtatt.  
Forslag fra Isak Ole J. Hætta (V) ble enstemmig vedtatt.  
  
Ordfører fremmet formannskapets innstilling til vedtak.  
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt.  
   
 
Kommunestyrets vedtak, enst.: 
  
1. Marit J. Gaup (AP) får fritak fra vervet i kontrollutvalget for resten av valgperioden 

2024 – 2027.  
2. Som nytt medlem til kontrollutvalget velges: Agnethe Sofie Eriksen.  
3. Som nytt 2. varamedlem til kontrollutvalget velges: Kent Raymond Bæhr Eide.  

  
Kommunestyret gjenvelger det sittende kontrollutvalget for resten av valgperioden 
2024 – 2027:  
  
Medlemmer                                             Varamedlemmer  
 
1. Ann-Britt Eira Sara (AP)                      1. Jan Even Hætta (AP) 
2. Agnete Sofie Eriksen (AP)                   2. Kent Raymond Bæhr Eide (V)  
3. Samuel P. Gaup (V)                            3. Anna Kristine Sokki Bongo (JSL) 
4. Anders J. Bals (H)                               4. Per Nils Saari (AP) 
5. Anders Isak A. Oskal (H)                     5. Lena Susanne Kvernmo Gaup (GSL) 

        6. Ellen Marie Vars (Árja) 
        7. Issat I. Turi (JSL)  

 
Leder:           Ann-Britt Eira Sara (AP) 
Nestleder:    Samuel P. Gaup (V)  
  
  



             

PS 42/24        Arkivsaksnr. 2024/1161. 
HØRINGSUTTALELSE TIL NY MOTORFERDSELLOV 2024 
 
Forslag til vedtak: 
 

Guovdageainnu suohkan – Kautokeino kommune vedtar vedlagt høringsuttalelse, 
datert 12.07.2024, vedrørende NOU 2024: 10 – Ny motorferdsellov.  
 
 
 
SAKSPROTOKOLL I HOVEDUTVALG FOR TEKNISK , MILJØ OG NÆRING - 
14.08.2024 
 
Behandling: 
  
Felles endringsforslag fra hovedutvalget: 
 

Forslag til endringer i sak 21/24:  
  
Endringer i underkapittelet Skuter- og barmarksløyper inn i plan og 
bygningsloven endres til vinter- og barmarksløyper inn i plan- og 
bygningsloven 
  
Siste avsnitt endres til;  
Hele prosessen koblet opp mot plan- og bygningsloven er i seg selv veldig krevende 
for kommunen, og det er behov for at det utløses midler til å ansette ressurser i 
kommunen til å følge opp dette i en overgangsfase, for å sikre en god prosess ved 
innføringen av dette.  
  
Endringer i underkapittelet Avvikling av dispensasjonsløypene  
  
Kautokeino kommune har rundt 1500 dispensasjonssøknader (35-40% av disse er på 
barmark) fra innbyggere i kommunen og fra innbyggere i omkringliggende 
kommuner. Dette er et viktig verktøy for kommunen for å kanalisere ferdsel. 
Kommunen har større oppfølgningsmulighet både sommer- og vinter gjennom 
dispensasjonspraksis. Ved avvikling av dispensasjonsmulighet i kommunen, fryktes 
det at det blir større omfang av ulovlig ferdsel i utmarka, dette gjelder både sommer 
og vinter. Ved større grad av ulovlig ferdsel, utfordres kommunens mulighet til 
reduksjon av miljøskader i utmark. Innbyggerne i kommunen kommer i en 
lojalitetskonflikt mellom lovverk og tradisjonell kulturutøvelse ved avvikling av 
dispensasjonsmulighetene.   
  
Dispensasjonsmuligheten gjør det mulig for kommunen å ivareta dyrevelferden til 
både reindriften og annet vilt, ved at en fast ferdselsåre midlertidig kan bli stengt for å 
ivareta dyrevelferd. innbyggerne kan da søke om dispensasjon for å benytte en 
annen ferdselsåre enten sommer og vinter, for å kunne utøve meahccasteapmi 
  
Felles forslag fra hovedutvalget ble enstemmig vedtatt.  
  
Leder fremmet forslag til vedtak med de vedtatte endringer.  
Forslag til vedtak med de vedtatte endringer ble enstemmig vedtatt.  



             

Uttalelse, enst.:  
  
Guovdageainnu suohkan – Kautokeino kommune vedtar vedlagt høringsuttalelse, 
datert 12.07.2024, vedrørende NOU 2024: 10 – Ny motorferdsellov med følgende 
endringer:  
  
Endringer i underkapittelet Skuter- og barmarksløyper inn i plan og 
bygningsloven endres til vinter- og barmarksløyper inn i plan- og 
bygningsloven 
  
Siste avsnitt endres til;  
Hele prosessen koblet opp mot plan- og bygningsloven er i seg selv veldig krevende 
for kommunen, og det er behov for at det utløses midler til å ansette ressurser i 
kommunen til å følge opp dette i en overgangsfase, for å sikre en god prosess ved 
innføringen av dette.  
  
Endringer i underkapittelet Avvikling av dispensasjonsløypene  
  
Kautokeino kommune har rundt 1500 dispensasjonssøknader (35-40% av disse er på 
barmark) fra innbyggere i kommunen og fra innbyggere i omkringliggende 
kommuner. Dette er et viktig verktøy for kommunen for å kanalisere ferdsel. 
Kommunen har større oppfølgningsmulighet både sommer- og vinter gjennom 
dispensasjonspraksis. Ved avvikling av dispensasjonsmulighet i kommunen, fryktes 
det at det blir større omfang av ulovlig ferdsel i utmarka, dette gjelder både sommer 
og vinter. Ved større grad av ulovlig ferdsel, utfordres kommunens mulighet til 
reduksjon av miljøskader i utmark. Innbyggerne i kommunen kommer i en 
lojalitetskonflikt mellom lovverk og tradisjonell kulturutøvelse ved avvikling av 
dispensasjonsmulighetene.   
  
Dispensasjonsmuligheten gjør det mulig for kommunen å ivareta dyrevelferden til 
både reindriften og annet vilt, ved at en fast ferdselsåre midlertidig kan bli stengt for å 
ivareta dyrevelferd. innbyggerne kan da søke om dispensasjon for å benytte en 
annen ferdselsåre enten sommer og vinter, for å kunne utøve meahccasteapmi. 
  
 
 
 
 
SAKSPROTOKOLL I FORMANNSKAPET – 20.08.2024  
 
 
Forslag fra Klemet Erland Hætta (GDL):  
 
Sak Høringsuttalelse til ny motorferdsellov 2024 tas opp til behandling på kommende 
kommunestyremøte.  
 
Forslag fra Klemet Erland Hætta (GDL) ble enstemmig vedtatt.  
 
 
 
  



             

SAKSPROTOKOLL I KOMMUNESTYRET - 29.08.2024 
 
 
Kommunestyrets behandling: 
 
Forslag fra Klemet Erland Hætta (GDL) og Laila Susanne Vars (Árja):  
  
Åpne barmarks løyper, som er spesifikke traseer som tillater motorferdsel utenfor vei 
på barmark (uten snødekke), ble formelt etablert i Norge i forbindelse med endringen 
av lovverket som regulerer motorferdsel i utmark. 
  
Kautokeino kommune var svært skeptisk til etablering av åpne barmarks løyper. 
Åpne løyper ville etter etableringen være åpne for alle, alle EU borgere. Kautokeino 
kommune åpnet ikke så mange barmarks løyper som man kunne, dette for å 
begrense ferdselen. Kautokeino kommune valgte istedenfor å innvilge 
dispensasjoner til lokalbefolkningen, slik at de kunne ha motorisert ferdsel i 
forbindelse med lokal samisk bruk av utmark. 
  
Med denne praksisen kunne Kautokeino kommune i en mye større grad ivareta 
lokalbefolkningens behov, i forbindelse med nødvendig høsting fra naturen. 
Høstingen fra naturens spiskammer har vært og er svært viktig for fastboende samer. 
Dette ivaretas dessverre ikke av eksisterende Motorferdselslov eller heller ikke i 
forslaget til den nye Motorferdsellov. Dermed ivaretar ikke Norge sine forpliktelser 
overfor sitt urfolk. 
  
Kommunen understreker viktigheten av å ivareta samisk kulturutøvelse, spesielt den 
tradisjonelle bruken av utmark (Meahcásteapmi) som en del av samisk identitet og 
kulturarv. Kautokeino kommune mener at motorferdselloven må tilpasses lokale 
forhold og samisk tradisjon, for å sikre levende samiske samfunn.  
Kautokeino kommune mener at lovforslaget vil svekke utøvelsen av samisk kultur og 
levemåte, og være direkte i strid med det vernet samisk kulturutøvelse har etter 
Grunnloven, nasjonal rett, menneskerettighetene og folkeretten. Videre vil 
kommunen påpeke at lovutvalgets forslag om å fjerne dispensasjonsløypene, som er 
essensielle for lokal samisk bruk av utmark, tradisjonell høsting av 
naturressursene, vil ha negative konsekvenser for samiske rettighetshavere og 
samisk tradisjonell naturforvaltning, kulturutøvelse og svekke lokalt selvstyre som 
kan hensynta særlige lokaleforhold. 
  
 
Votering:  
 
Forslag fra Klemet Erland Hætta (GDL) og Laila Susanne Vars (Árja) ble enstemmig 
vedtatt.  
  
Ordfører fremmet innstilling fra for teknisk, miljø og næring til med de vedtatte 
endringene til vedtak. Innstilling fra hovedutvalg for teknisk, miljø og næring med de 
vedtatte endringene ble enstemmig vedtatt.  
  
  
  



             

 Kommunestyrets vedtak, enst.: 
  
Guovdageainnu suohkan – Kautokeino kommune vedtar vedlagt høringsuttalelse, datert 
12.07.2024, vedrørende NOU 2024: 10 – Ny motorferdsellov med følgende endringer:  
  
Endringer i underkapittelet Skuter- og barmarksløyper inn i plan og 
bygningsloven endres til vinter- og barmarksløyper inn i plan- og 
bygningsloven 
  
Siste avsnitt endres til;  
Hele prosessen koblet opp mot plan- og bygningsloven er i seg selv veldig krevende 
for kommunen, og det er behov for at det utløses midler til å ansette ressurser i 
kommunen til å følge opp dette i en overgangsfase, for å sikre en god prosess ved 
innføringen av dette.  
  
Endringer i underkapittelet Avvikling av dispensasjonsløypene  
  
Kautokeino kommune har rundt 1500 dispensasjonssøknader (35-40% av disse er på 
barmark) fra innbyggere i kommunen og fra innbyggere i omkringliggende 
kommuner. Dette er et viktig verktøy for kommunen for å kanalisere ferdsel. 
Kommunen har større oppfølgningsmulighet både sommer- og vinter gjennom 
dispensasjonspraksis. Ved avvikling av dispensasjonsmulighet i kommunen, fryktes 
det at det blir større omfang av ulovlig ferdsel i utmarka, dette gjelder både sommer 
og vinter. Ved større grad av ulovlig ferdsel, utfordres kommunens mulighet til 
reduksjon av miljøskader i utmark. Innbyggerne i kommunen kommer i en 
lojalitetskonflikt mellom lovverk og tradisjonell kulturutøvelse ved avvikling av 
dispensasjonsmulighetene.   
  
Dispensasjonsmuligheten gjør det mulig for kommunen å ivareta dyrevelferden til 
både reindriften og annet vilt, ved at en fast ferdselsåre midlertidig kan bli stengt for å 
ivareta dyrevelferd. innbyggerne kan da søke om dispensasjon for å benytte en 
annen ferdselsåre enten sommer og vinter, for å kunne utøve meahccasteapmi. 
  
Åpne barmarks løyper, som er spesifikke traseer som tillater motorferdsel utenfor vei 
på barmark (uten snødekke), ble formelt etablert i Norge i forbindelse med endringen 
av lovverket som regulerer motorferdsel i utmark. 
  
Kautokeino kommune var svært skeptisk til etablering av åpne barmarks løyper. 
Åpne løyper ville etter etableringen være åpne for alle, alle EU borgere. Kautokeino 
kommune åpnet ikke så mange barmarks løyper som man kunne, dette for å 
begrense ferdselen. Kautokeino kommune valgte istedenfor å innvilge 
dispensasjoner til lokalbefolkningen, slik at de kunne ha motorisert ferdsel i 
forbindelse med lokal samisk bruk av utmark. 
  
Med denne praksisen kunne Kautokeino kommune i en mye større grad ivareta 
lokalbefolkningens behov, i forbindelse med nødvendig høsting fra naturen. 
Høstingen fra naturens spiskammer har vært og er svært viktig for fastboende samer. 
Dette ivaretas dessverre ikke av eksisterende Motorferdselslov eller heller ikke i 
forslaget til den nye Motorferdsellov. Dermed ivaretar ikke Norge sine forpliktelser 
overfor sitt urfolk. 



             

  
Kommunen understreker viktigheten av å ivareta samisk kulturutøvelse, spesielt den 
tradisjonelle bruken av utmark (Meahcásteapmi) som en del av samisk identitet og 
kulturarv. Kautokeino kommune mener at motorferdselloven må tilpasses lokale 
forhold og samisk tradisjon, for å sikre levende samiske samfunn.  
Kautokeino kommune mener at lovforslaget vil svekke utøvelsen av samisk kultur og 
levemåte, og være direkte i strid med det vernet samisk kulturutøvelse har etter 
Grunnloven, nasjonal rett, menneskerettighetene og folkeretten. Videre vil 
kommunen påpeke at lovutvalgets forslag om å fjerne dispensasjonsløypene, som er 
essensielle for lokal samisk bruk av utmark, tradisjonell høsting av 
naturressursene, vil ha negative konsekvenser for samiske rettighetshavere og 
samisk tradisjonell naturforvaltning, kulturutøvelse og svekke lokalt selvstyre som 
kan hensynta særlige lokaleforhold. 
  



             

PS 43/24        Arkivsaksnr. 2024/1357. 
5-DAGERS SKOLEUKE 
 
 
 
SAKSPROTOKOLL I KOMMUNESTYRET - 29.08.2024 
 
 
Kommunestyrets behandling: 
  
Forslag fra AP ved Johan Vasara: 
  
Kommunestyret ber kommunedirektøren legge frem budsjett og økonomiplan i 
desember 2024, der 5-dagers skoleuke er innarbeidet for oppstart fra og med senest 
skoleåret 2025-26. 
  
Forslag fra AP ved Johan Vasara ble enstemmig vedtatt.  
 
 
Kommunestyrets vedtak, enst.:  
  
Kommunestyret ber kommunedirektøren legge frem budsjett og økonomiplan i 
desember 2024, der 5-dagers skoleuke er innarbeidet for oppstart fra og med senest 
skoleåret 2025-26. 
  



             

PS 44/24        Arkivsaksnr. 2024/1141.  
KAUTOKEINO KOMMUNE BER LANDBRUKS- OG MATDEPARTEMENTET 
UTSETTE FORSLAGET TIL ENDRINGER I REINDRIFTSLOVEN 
 
 
 
SAKSPROTOKOLL I KOMMUNESTYRET - 29.08.2024 
 
 
Kommunestyrets behandling:  
  
Forslag fra Ole-Anders Turi (JSL): 
 
Kautokeino kommune ber Landbruks- og matdepartementets utsette forslaget til 
endringer i reindriftsloven 
 
Kautokeino kommune er Norges største reindriftskommune, der reindriften er en av 
de største næringene i kommune, og en viktig samisk kulturbærer. Endringer knyttet 
til reindriftsloven er av stor interesse for kommunen.   
Landbruks- og matdepartementets har sendt et forslag til endringer i reindriftsloven 
og tilhørende endringer i jordskiftelova på høring. Disse forslagene som er sendt på 
høring må trekkes tilbake, og departementet må utsette høringen av forslaget til 
endringer i reindriftsloven.  
 
Dette på grunn av at FNs menneskerettighetskomite har kritisert 
høyesterettsdommen i Jovsset Ante Sara saken, om reduksjon av reintall. Nå har 
norske myndigheter 180 dager på å redegjøre hvordan krenkelsen i denne saken 
skal bringes til opphør. Kautokeino kommune ber om at det lovforslaget om endringer 
i reindriftsloven, som inkluderer nye regler om reintallsreduksjon, skal utsettes til en 
slik redegjørelse finner sted. Det må også gjennomføres en vurdering av komiteens 
uttalelse opp mot departementets sitt lovforslag som nå er ute på høring.  
FNs menneskerettighetskomite sin slutning er at høyesterettsdommen er i strid med 
den internasjonale konvensjonen om sivile og politiske rettigheter (SP) artikkel 27. 
Videre påpeker komiteen i sin uttalelse at reintallsreduksjonen rammet Jovsset Ante 
Sara hardt, og at departementet kunne gjennomført reduksjonen på en annen måte, 
som ikke hadde rammet unge reineiere i etableringsfasen så hardt. Komiteen viser 
også til at lagmannsretten kom frem til at vedtaket om reintallsreduksjon var brudd på 
SP artikkel 27, og at det var umulig for en reineier og ha nok inntekt med et reintall på 
75 dyr.  
 
Uttalelsen fra menneskerettighetskomiteen legger også vekt på at ved utarbeidelsen 
av reindriftsloven, så vernet ikke norske myndigheter de reineiere som hadde mindre 
enn 200 dyr. Både Sametinget og Norske Reindriftssamers Landsforbund (NRL) 
krevde at de reineierne med mindre enn 200 dyr skulle vernes i en 
reduksjonsprosess, slik Reindriftslovutvalget (NOU 2001:35) hadde foreslått, og dette 
burde blitt ivaretatt i utarbeidelsen av reindriftsloven, siden både Sametinget og NRL 
representerer samiske interesser. 
 
 



             

 
Komiteen kom frem til at dommen i høyesterett er et brudd på SP artikkel 27 siden 
Jovsset Ante Sara ikke kan drive økonomisk bærekraftig reindrift med et reintall på 
75 dyr, og dermed nektes han sin kulturutøvelse.  
 
Kautokeino kommune krever at departementet trekker forslaget til endringer i 
reindriftsloven og tilhørende endringer i jordskiftelova, til de har redegjort til FNs 
menneskerettighetskomite og vurdert hvordan dagens lovforslag ivaretar kritikken fra 
komiteen.  
  
Forslag fra Ole-Anders Turi (JSL) ble enstemmig vedtatt.  
   
 
Kommunestyrets vedtak, enst.: 
  
Kautokeino kommune ber Landbruks- og matdepartementets utsette forslaget til 
endringer i reindriftsloven 
 
Kautokeino kommune er Norges største reindriftskommune, der reindriften er en av 
de største næringene i kommune, og en viktig samisk kulturbærer. Endringer knyttet 
til reindriftsloven er av stor interesse for kommunen.   
Landbruks- og matdepartementets har sendt et forslag til endringer i reindriftsloven 
og tilhørende endringer i jordskiftelova på høring. Disse forslagene som er sendt på 
høring må trekkes tilbake, og departementet må utsette høringen av forslaget til 
endringer i reindriftsloven.  
 
Dette på grunn av at FNs menneskerettighetskomite har kritisert 
høyesterettsdommen i Jovsset Ante Sara saken, om reduksjon av reintall. Nå har 
norske myndigheter 180 dager på å redegjøre hvordan krenkelsen i denne saken 
skal bringes til opphør. Kautokeino kommune ber om at det lovforslaget om endringer 
i reindriftsloven, som inkluderer nye regler om reintallsreduksjon, skal utsettes til en 
slik redegjørelse finner sted. Det må også gjennomføres en vurdering av komiteens 
uttalelse opp mot departementets sitt lovforslag som nå er ute på høring.  
FNs menneskerettighetskomite sin slutning er at høyesterettsdommen er i strid med 
den internasjonale konvensjonen om sivile og politiske rettigheter (SP) artikkel 27. 
Videre påpeker komiteen i sin uttalelse at reintallsreduksjonen rammet Jovsset Ante 
Sara hardt, og at departementet kunne gjennomført reduksjonen på en annen måte, 
som ikke hadde rammet unge reineiere i etableringsfasen så hardt. Komiteen viser 
også til at lagmannsretten kom frem til at vedtaket om reintallsreduksjon var brudd på 
SP artikkel 27, og at det var umulig for en reineier og ha nok inntekt med et reintall på 
75 dyr.  
 
Uttalelsen fra menneskerettighetskomiteen legger også vekt på at ved utarbeidelsen 
av reindriftsloven, så vernet ikke norske myndigheter de reineiere som hadde mindre 
enn 200 dyr. Både Sametinget og Norske Reindriftssamers Landsforbund (NRL) 
krevde at de reineierne med mindre enn 200 dyr skulle vernes i en 
reduksjonsprosess, slik Reindriftslovutvalget (NOU 2001:35) hadde foreslått, og dette 
burde blitt ivaretatt i utarbeidelsen av reindriftsloven, siden både Sametinget og NRL 
representerer samiske interesser. 



Komiteen kom frem til at dommen i høyesterett er et brudd på SP artikkel 27 siden 
Jovsset Ante Sara ikke kan drive økonomisk bærekraftig reindrift med et reintall på 
75 dyr, og dermed nektes han sin kulturutøvelse.  

Kautokeino kommune krever at departementet trekker forslaget til endringer i 
reindriftsloven og tilhørende endringer i jordskiftelova, til de har redegjort til FNs 
menneskerettighetskomite og vurdert hvordan dagens lovforslag ivaretar kritikken fra 
komiteen.  
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